

Aktuálne výšky maximálnych a minimálnych vymeriavacích základov a preddavkov zamestnancov pre rok 2026

Zamestnanec	Sadzba poistného	Vymeriavací základ v €	Preddavok v €
zamestnanec bez zdravotného postihnutia	minimálny mesačný preddavok (5 % z vymeriavacieho základu*)	284,13	14,21
	maximálny mesačný preddavok nie je určený		
zamestnanec so zdravotným postihnutím (ZŤP)	minimálny mesačný preddavok (2,5 % z vymeriavacieho základu*)	284,13	nie je určený
	maximálny mesačný preddavok nie je určený		

Poznámka: Od 1. 1. 2017 nadobudla účinnosť novela zákona č. 580/2004 Z. z. o zdravotnom poistení, na základe ktorej sa od uvedeného dátumu **ruší maximálny vymeriavací základ** zamestnancov, ich zamestnávateľov, živnostníkov a iných samostatne zárobkovo činných osôb. Preddavky so sadzbou 5 % (2,5 %) tak zamestnanci platia z celkových príjmov bez stanovenia maximálneho vymeriavacieho základu.

Minimálny vymeriavací základ* nie je zákonom stanovený, avšak od roku 1. 1. 2023 bolo pri platení zdravotných odvodov **zavedené minimálne poistné a preddavky** zamestnanca. Zamestnanci uhrádzajú preddavky na zdravotné poistenie vypočítané minimálne zo sumy životného minima, ktoré je platné k 1. 1. príslušného kalendárneho roka. Životné minimum pre rok 2026 je vo výške 284,13 €.